
 

1 

Jaarverslag 2018-2019 Rotary club Utrechtse Heuvelrug 

Vrienden, 

Het jaar 2018-2019 is bijna voorbij. Het jaar van Maarten van Dongen die onze club op een 
hele wijze en weloverwogen manier in rustiger vaarwater heeft weten te navigeren. Na 
enkele woelige jaren is de sfeer en fellowship in de club weer zoals die behoort te zijn. Het 
blijkt maar weer dat fellowship en vriendschap binnen de club niet afhangen van het aantal 
leden maar van de kwaliteit van die leden en van de wil om er samen wat moois van te 
maken. 

Een jaar dat helaas ook in het teken heeft gestaan van het plotselinge overlijden van Henk 
Walraven op 23 februari van dit jaar. Henk was onze inkomend voorzitter, altijd enthousiast 
en actief.  Niet alleen binnen onze club maar ook binnen zijn gezin, zijn bedrijven en zijn 
grote hobby het zeilen. Hij keek uit naar zijn voorzittersjaar. Op 13 september vorig jaar 
vertelde hij in de club zijn levensbericht waarin dat zeilen een centrale plaats in nam. Henk 
laat een enorme leegte achter binnen zijn gezin voor Joke, Dorien en Mark maar ook voor 
zijn goede vrienden Ignas en Marion en natuurlijk binnen onze hele club. Op 28 februari 
hebben we Henk binnen de club herdacht waarbij Ignasz op een indrukwekkende wijze Henk 
schetste als vriend en klankbord. Bij de uitvaart op 4 maart waren velen van ons aanwezig 
om afscheid van Henk te nemen. 

Een nog door Henk genomen initiatief voor een bezoek aan de faculteit diergeneeskunde in 
Utrecht werd door Joke en zijn dochter Jorien voorgezet en afgerond. Op 9 mei van dit jaar 
brachten wij dat bezoek aan de kliniek Paard waar wij door Jorien werden rondgeleid en we 
een prachtig beeld hebben gekregen van de wijze waarop er over de gezondheid van 
paarden wordt gewaakt. Het bezoek dat natuurlijk nog in het teken stond van het herdenken 
van Henk werd afgesloten met een uiterst gezellige borrel in de studenten sociëteit  van de 
studentenvereniging de Solleyssel waarbij  Maarten, Berno en Ignasz vanuit het zadel 
hoogstaande acrobatische toeren verrichten om een glaasje berenburg tot zich te nemen. 

Een ander heel interessant bezoek, georganiseerd door Pim, brachten we op 11 oktober aan 
PALv waar we kennis maakten met een goed voorbeeld van Hollands glorie, de vliegende 
auto. Een prachtig voorbeeld van innovatie, doorzettingsvermogen en creativiteit. Een aantal 
van ons zagen zichzelf al vliegen en sturen maar voorlopig zal het wel “wishful thinking” 
blijven om dat eens mee te maken. 

We mochten het afgelopen jaar naar twee levensberichten luisteren. Altijd een hoogtepunt in 
het jaarprogramma. Het eerste levensbericht was, zoals al gemeld van Henk. Het tweede 
van Jan de Bruin die een imponerend en ontroerend verhaal hield waar iedereen erg van 
onder de indruk was. 

De evenementen commissie organiseerde weer een aantal uiterst gezellige activiteiten. In 
november de traditionele mosselmaaltijd met kakelverse Zeeuwse mosselen, zoals 
gebruikelijk in het Velthuijs. In december ons kerstdiner in Wijk bij Duurstede. Een uiterst 
stijlvol en geslaagd diner met mooie muziek en een prachtige toespraak van onze voorzitter. 
Omdat het programma overvol was werd de aspergemaaltijd dit jaar overgeslagen. En vorige 
week zaterdag vierden we onze 28e dies gezellig in de Achterhoek. En, hoewel formeel geen 
Rotary activiteit, is de gebruikelijke en uiterst gezellige koningsdag borrel die ons ook dit jaar 
weer werd aangeboden door Carin en Ger Pieter natuurlijk het vermelden waard. De 
nieuwjaarsbijeenkomst werd door onze voorzitter georganiseerd bij hem thuis waar we onder 
het genot van een goed glas en een heerlijke maaltijd het nieuwe jaar met elkaar inluiden. 

Ons clubweekend ging dit jaar over de dijk naar en over het wad. Ameland was de 
verrassing van het jaar en een prachtige bestemming. Een schitterende tocht en een bere- 
gezellig weekend georganiseerd door Jan Sinoo en Jur Raatjes. Hoewel zij meenden dat het 
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een lustrum was bleek dit achteraf niet helemaal juist maar het succes was er niet minder 
om. 

We hebben twee firesides meetings gehad. De eerste stond in het teken van een discussie 
over nieuwe leden waarbij een belangrijke conclusie was dat de kwaliteit belangrijker is dan 
kwantiteit. Ook moet het aantal nieuwe leden per jaar niet te groot zijn en moeten we zorgen 
voor een hele goede begeleiding van nieuwe leden.  

In de loop van dit jaar hebben we tot onze vreugde twee nieuwe leden mogen verwelkomen: 
Robert Stokroos en Henk Nijmeijers. Een waardevolle aanvulling en beide nieuwe leden 
hebben dit jaar buitengewoon enthousiast deelgenomen aan ons clubleven  

De tweede fireside meeting, in april was gewijd aan het onderwerp: De bestuurlijke 
continuïteit van onze club. Op dat moment een zeer actueel onderwerp. Inmiddels is die 
continuïteit voor de komende twee tot drie jaar gelukkig weer veilig gesteld. Maar er kwamen 
ook een aantal prima gedachten en suggesties op tafel die de moeite waard zijn om de 
komende jaren verder uit te werken. 

Het onderwerp “vrouwen in onze club” was, na vijf jaar, dit jaar weer onderwerp van 
discussie en besluitvorming. Vaak een hilarische discussie maar onze voorzitter zorgde er 
voor dat het dit maal uiterst zorgvuldig gebeurde. Door middel van een club brede enquête 
heeft iedereen zich hierover kunnen uitspreken. De uitkomst is dat we doorgaan zoals we dat 
nu al 28 jaar doen, zonder dames in de club, behalve dan uiteraard de vele bijeenkomsten 
met onze eigen partners. En dat we over dit onderwerp over vijf jaar opnieuw een besluit 
nemen. 

Heel recent in juni hebben we gedurende twee bijeenkomsten, onder leiding van Fedde, met 
elkaar van gedachten gewisseld over de toekomst van onze club, waarbij structuur, 
programma en nieuwe leden aan de orde kwamen. Met de uitkomsten van deze goede 
discussies gaat de komende periode het nodige gebeuren. 

Hoewel onze leidraad  en prioriteit het afgelopen jaar was om de consistentie, de fellowship 
en de rust in de club terug te brengen zijn er ook een aantal maatschappelijke activiteiten en 
projecten geweest. Als belangrijkste natuurlijk het jaarlijkse golftoernooi dat ook in dit Rotary 
jaar werd georganiseerd door onze golfcommissie. Er is een record bedrag bijeengespeeld 
voor de Linda Foundation en het buitengewoon geslaagde en gezellige evenement werd 
door Linda de Mol zelf geopend zodat er in ieder geval één voor iedereen echt bekende 
Nederlander aanwezig was.  

Een van onze externe sprekers, Reinier van Kuyk, hield een presentatie over de 
voedselbank op de Utrechtse Heuvelrug wat uitmondde in een klein project en een gift van 
onze club aan die voedselbank om te helpen bij de financiering van hun verhuizing.  

Andere maatschappelijke activiteiten waren onze hulp aan het Arboretum en bij de 
Leersumse avondvierdaagse. En we namen uiteraard zoals gebruikelijk weer deel aan de 
beroepenvoorlichting op het Revius lyceum.  

In mei was er nog een snelle en goede wijnactie, met prima wijnen die nog wat extra geld in 
het laatje bracht en mogelijk een opstart is voor meer en vaker in de komende jaren. 

Het programma van onze wekelijkse bijeenkomsten was weer heel gevarieerd. Onze 
voorzitter heeft aan het begin van dit Rotary jaar het initiatief genomen om iedere 
bijeenkomst te beginnen met een korte overdenking van één van onze leden. De meeste van 
ons hebben dat dit jaar ook gedaan en dat leverde veel persoonlijke en meestal ook 
diepgaande beschouwingen op over een recente gebeurtenis, een boek of iets anders dat 
iemand bezig houdt. Een initiatief dat verdient te worden voortgezet. Verder zorgden veel 
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interne maar ook externe sprekers er voor dat we heel diverse maar altijd interessante 
verhalen voorgeschoteld kregen. 

Zo nam Dirk ons mee in de casuïstiek van zijn eigen praktijk en gaf Ignasz ons een inkijk in 
de meldkamer en de toekomst van zijn bedrijf. Roon schetste de toekomst van de motor met 
elektrische aandrijving en accutechnologie. Robert hield een beroepspraatje over zijn rollen 
als manager, opleider, praktiserend kno arts en onderzoeker en Henk vertelde ons over zijn 
bedrijf, bodemonderzoek en geotechnisch onderzoek. Willem besteedde zijn beroepspraatje 
aan een uitgebreide analyse van onze clubfinanciën wat gezien de solvabiliteit en liquiditeit 
erg instructief en verhelderend was en Jan de Bruin gaf ons waardevolle informatie over het 
levenstestament. 

Externe sprekers verasten ons op heel diverse onderwerpen. Historica Froukje Leeuwenberg 
hield een gloedvol betoog over de eerste Wereldoorlog en de Sykes-Picot overeenkomst. De 
oud gouverneur Albertine Perre benadrukte nog eens het belang van de tulpenactie voor 
Polio de Wereld uit. Bastiaan Brink nam ons mee in zijn eigen soms bizarre ervaringen om  
de horizon te ontdekken. Zoals al eerder gemeld verzorgde Reinier van Kuijk een boeiende 
voordracht over de voedselbank op de Utrechtse Heuvelrug. We mochten ons oud lid Dick 
Verroen dit jaar weer welkom heten die ons op de hem bekende wijze vermaakte met 2000 
jaar nepgeschiedenis. Jaap Frijlink maakte voor ons het probleem van Europa inzichtelijk 
waar we niet altijd vrolijk van werden. Koen Bender vertelde van alles over succesvol 
beleggen en goede beleggingen, een onderwerp dat velen van ons boeit maar waarmee we 
in de praktijk maar al te vaak de deksel op onze neus krijgen. Marc van Leeuwen vertelde 
ons van alles over steen- en kerkuilen en Ronald Gieskes die we al kenden van voorgaande 
jaren boeide ons dit jaar, samen met onze partners, met zijn beschouwing over Leonardo da 
Vinci. Jaap Holwerda belichtte eens een heel andere kant van Keizer Wilhelm in zijn 
Doornse periode en Michel van Genderen gaf een exposé over virtual reality in de 
gezondheidszorg 

Uiteraard kregen we ook dit jaar weer bezoek van onze gouverneur Bauke Boersma die 
zoals het een goede gouverneur betaamt bevlogen zijn Rotary verhaal vertelde. 

Dit jaar nam onze club voor het eerst deel aan de lezingen in het kader van kamp 

Amersfoort. Lezingen die toegankelijk zijn voor een aantal clubs in onze omgeving. Onze 

voorzitter verzorgde de eerst door onze club georganiseerde kamp Amersfoort lezing  met 

als thema “Kroniek van een Krijgsgevangene een brief van een marineofficier uit Bangkok, 

zijn grootvader die aan zijn ouders en schoonouders bericht over de strijd om Ned. Indie,  

over de overgave en zijn jarenlange krijgsgevangenschap en het werken aan de beruchte 

Birma- spoorlijn.  Een prachtig verhaal met na afloop een vruchtbare discussie over of je leed 

moet benoemen of verzwijgen. Uit inbreng van ook andere Rotaryleden dan van onze eigen 

club bleek dat het delen van groot persoonlijk leed vaak een heilzame uitwerking heeft op 

ontboezemingen van andere leden. Dat geeft de ruimte om Rotarians te ondersteunen in de 

verwerking van deze ingrijpende persoonlijke gebeurtenissen. Dat is ook fellowship.  

De tweede Kamp Amersfoort lezing werd dit jaar gehouden door de club Amersfoort West en 

had als onderwerp Verzwegen oorlogsjaren, het lot van Nederlandse militairen in Duitse       

krijgsgevangenschap 1940 – 1945” aan de hand van een onderzoek dat werd uitgevoerd 

door de sprekers. 

 Vrienden, het was een mooi Rotary jaar. Onze club kwam gelukkig in rustiger vaarwater 
terecht en we hebben van groot aantal diverse activiteiten kunnen genieten. Misschien wat 
veel, wat leidt tot bezinning en het inzicht dat in de toekomst minder soms nog beter is dan 
meer. Ook die gedachte hebben we met elkaar kunnen bespreken wat de komende jaren 
vast inhoud gaat krijgen en zal leiden tot nieuwe hoogtepunten met behoud van onze vaste 
Rotary waarden. 
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Vrienden, het jaar van Maarten zit er op. Leve onze nieuwe voorzitter Willem die het heeft 
aangedurfd om op herhaling te gaan. En daar zijn we hem allemaal dankbaar voor. Het 
wordt een transitie jaar waarin we binnen de club zullen moeten zoeken naar nieuwe wegen, 
misschien soms oude tradities loslatend maar wel altijd binnen de grondbeginselen van 
Rotary. Dat gaat ons lukken.  

Voor mij persoonlijk verheug ik me op het komend jaar en de samenwerking binnen het 
nieuwe bestuur. Toen ik in 1995 voorzitter werd - wat is dat lang geleden - was Willem onze 
secretaris. Nu is het precies andersom. We gaan er een prachtig jaar van maken.                                                                                                                                                     

Bilthoven, 2 juli 2019 

Joop Lobstein 

  


